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Dvacátá osmá plovárenská sezóna 
  

Tak se nám sešel rok s rokem a již je tady opět čas na zhodnocení aktivit 

našeho spolku v uplynulém roce. Je těžko uvěřitelné, že letošní sezóna byla již 
osmadvacátou, kterou členové našeho spolku od roku 1997 na tomto krásném 

místě zajistili, a mám pocit, že letos i zvelebili. A jaká ta sezóna vlastně byla. 

No abych tak řekl, taková neslaná, nemastná. Nebyla ani krátká, ani dlouhá, 

počasí nebylo krásné, ale ani zcela ošklivé. Lze tedy říci, že spíše průměrná, 

s výjimkou návštěvnosti, která nám v posledních letech prakticky stále stoupá, 

aniž bychom to ovšem nějak zásadně pocítili v naší spolkové kase. 
Příliv turistů, školních výprav, výletníkůů, cyklistů, návštěvníků plovárny i 

přilehlého pohostinského zařízení nebere konce a kdykoli je alespoň trochu 

slušné počasí, proudí k nám početné davy lidí, často i v počasí vyloženě 

nevlídném. Někdy nás až překvapí, že v krajně nepříznivém deštivém, chladném 

a vlezlém počasí na plovárnu přicházejí výletníci, kteří se chtějí nechat převézt 

na druhou stranu řeky či naopak. Kromě víkendů, kdy v  příznivém počasí 
plovárna prakticky praská ve švech a v podstatě není kam šlápnout, bývá 

v sezóně areál říčních lázní zaplněn často i ve všedních dnech. 

Tento stoupající zájem o zdejší místo sledujeme v posledních několika letech, 

kdy jsme se poměrně často objevovali v různých televizních či rozhlasových 

pořadech a v neposlední řadě na všemožných sociálních sítích a diskusních 

fórech. Samozřejmě nás těší a dlouhodobě hřeje u srdce, že drtivá většina 
recenzí či diskusí vyznává optimisticky a pozitivně, Lidé od nás odcházejí 

odpočinutí, příjemně naladění a rádi se k nám vracejí. Právě tyto pozitivní 

ohlasy, které velmi často slýcháme i přímo na plovárně z úst spokojených a rádo 

se vracejících návštěvníků nám dává sílu i nadále provozovat tuto krajně 

nevděčnou a krajně nevýdělečnou činnost zajištění provozu říčních lázní, 

stanového tábořiště či každodenního přívozu. Tisíce každoročně strávených 
hodin údržbou areálu, údržbou sociálních zařízení, na jejichž čistotě si 

zakládáme, starostí s každodenním provozem, jelikož není minuta, kdy někdo 

z návštěvníků něco nepotřebuje, či celý den strávený na perném slunci na 

převoznické pramici či naopak v chladu převoznického domečku, když je krajně 

nepříznivé počasí, je řehole. 

Nejprotivnější je samozřejmě žebrání, že za posekanou louku, kytičkami 
vyzdobenou plovárnu, upravený přístup k vodě, čisté záchody, toaletní papír, 

mýdlo, venkovní sprchu, lehátka, knihovničku a další služby pro návštěvníky 

bychom prosili alespoň něco hodit do kasičky. Je to smutné a nedůstojné o 

příspěvky na činnost tímto způsobem žádat, ale bohužel jinou možnost nemáme. 

Na sezónu si musíme vydělat, a bez dobrovolných příspěvků od návštěvníků to 
bohužel nepůjde. Za krajně nevděčnou činnost našich lázeňských, které musí 

každý den vysvětlovat za co, a proč tady vybíráme, patří převeliký dík, jelikož 

bez nich by toto místo nefungovalo. Jedinou odměnou jsou nám právě ty 

pochvalné recenze či spokojení návštěvníci, kteří se nám velmi často vrací a 
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samozřejmě vůbec nepochybují o tom, že za služby je dobré nám něco zaplatit. 

Těch lidí v posledních letech přibývá a to jsme rádi. Jedním z oficiálních 

ocenění naší práce je bezesporu opětovné získání samolepky od 

nejpoužívanějšího mapového portálu Mapy.cz, která nám byla udělena na 
základě ohlasů návštěvníků, kteří nás zařadili mezi nejlépe hodnocená místa 

v České republice, a rozhodně není náhodou, že jsme se v tomto roce rovněž 

dostali na webový portál Českých drah do aplikace Vlakem na výlet, která láká 

na různé slevy při cestování vlakem a zároveň doporučuje místa, která je možno 

a především záhodno navštívit. 

Ale nyní již k hodnocení letošní sezóny. Pokusím se alespoň rámcově 
zachovat časovou osu, i když občas bude chronologicky řazené povídání 

doplněno obecnější úvahou.  

 

Na jaře jsme naštěstí na plovárně neevidovali žádné větší škody, pouze 

listopadové a prosincové velké vody nám na spodních loukách a nástupu na 

přívoz zanechaly velké množství naneseného bahna, které bylo nutno postupně 
kalovým čerpadlem a hasičskou hadicí zahnat zpět do koryta řeky a potoka. 

Velká zimní voda byla tentokrát dost dlouhá, a tudíž na loukách zanechala 

poměrně dost bahna. Po jeho částečném spláchnutí zpět do řeky jsme postižené 

části spodních louček průběžně kypřili a osázeli travním semenem a v  pokročilé 

části sezóny již pouze znalé oko poznalo, v jakém stavu se spodní louky 

nacházely po opadnutí velké vody v průběhu ledna roku 2024. Hladina Sázavy 
naštěstí vystoupala pouze do úrovně kamenného obložení záhonku před 

převoznickým domečkem, který tak zůstal před velkou vodou uchráněn. 

 

V úvodu musím smutně konstatovat, že se nám v průběhu roku nepodařilo 

instalovat nový nájezd pro převoznickou loď na zlenické straně řeky, který 

máme již rok uložený v loděnici a který nám vyrobil a věnoval Tomáš Bičák ze 
společnosti ROKA PLUS s. r. o. Jeho velkorysý dar je pro nás do značné míry 

noční můrou. Instalace měla proběhnout na podzim roku 2023, ale nepodařilo se 

nám v nabitém kalendáři najít volné místo, tudíž jsme vše nechali na jaro 

letošního roku. Převoznická sezóna se však kvapem blížila a nepříznivé počasí, 

vysoký stav vody a především nutné práce spojené s odstraňováním škod a 

naplaveného materiálu po zimních povodních nám opět neumožnily instalaci 
realizovat a tak po celou sezónu nám nadále sloužil nájezd starý, byť v  loňském 

roce alespoň provizorně opravený a opatřený novým dřevěným krytím. Bohužel 

ani na podzim po ukončení sezóny jsme výměnu železných prvků na nájezdu 

zrealizovat nemohli, jelikož přišla další vydatná povodeň v polovině září a 

vysoký stav vody trval prakticky až do závěru převoznické sezóny na počátku 
listopadu. Následný čas potom byl věnován výstavbě nové podlahy 

v převoznickém domečku a tak jsme se k instalaci opět nedostali. Při demontáží 

šikmé nájezdové plochy na zlenické straně řeky jsme na počátku listopadu 

zjistili, že jeho dřevěné prvky jsou již za hranicí životnosti a před nastávající 
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sezónou bude nutno vyrobit nové. Proto je nyní ten správný čas a nový nájezd se 

budeme snažit nainstalovat ještě v průběhu prosince, ledna či února, aby na 

novou převoznickou sezónu v roce 2025 již sloužil svému účelu. Kromě 

nezbytnosti tohoto kroku jej rovněž dlužíme našemu velkorysému mecenášovi, 
který nám nájezd vyrobil a věnoval. 

 

Zahájení převoznické sezóny roku 2024, tedy přesně sto let od obdržení 

koncese na přívoz pro Okrašlovací spolek v Senohrabech, bylo stanoveno na 29. 

března, kdy jsme vynesli převoznickou loď Hláska ze suchého doku naší 

loděnice a spustili na vodu. Kromě větrného počasí (byť ne tolik, jako v roce 
loňském) nás letos dost pozlobila voda. Na jaře jí bylo poměrně dost a zvláště na 

zlenické straně se poměrně obtížně při vysokém stavu vody přistává, v  létě 

potom postupně začínala chybět. A proto jsme letos opět dvakrát museli do vody 

a lopatami prohazovat průplav naplaveným materiálem na zlenické straně řeky. 

Paradoxně druhé prohazování bylo nutno realizovat přesně týden před 

příchodem zářijové velké vody. Ještě 13. září bylo možno řeku bez větších 
problémů přejet, ale od soboty 14. září řeka neúprosně stoupala, aby na přelomu 

neděle a pondělí kulminovala a potom dlouhé týdny pouze pozvolna klesala. 

Naštěstí se nevyplnily prognózy o katastrofálních povodních, které byly na 

Sázavě předpokládány, nicméně převoznickou loď jsme museli postupně 

popotahovat na zlenické straně řeky až k vrbě před zahrádkou penzionu 

Kormorán na protějším břehu a po zlomu kulminační vlny potom loď zase 
postupně spouštět do původního sázavského koryta. Výsledkem tedy byla 

skutečnost, že jsme dva týdny v druhé polovině září museli přerušit provoz 

přívozu pro nadměrnou výšku hladiny a extrémní průtok. Ani říjnové převážení 

však nebyla žádná velká zábava, protože hladina řeky byla stále vysoká a proud 

značný. Během roku se u převoznického bidla pravidelně střídali Jiří Kuffner a 

Vojtěch Kašpar, některé dny potom převáželi i naši další převozníci, Tomáš 
Hnátek, Veronika Hnátková či Honza a Petr Hoffelner. Pochopitelně občas si 

bidlo půjčili naši dlouholetí převozníci Věra a Josef Hoffelner. Pravidelně se 

převáželo v dubnu, květnu a říjnu o víkendech a svátcích a následně v měsících 

červen, červenec, srpen a září každodenně s výjimkou již zmíněné nucené 

přestávky v druhé polovině září. Provoz přívozu byl ukončen v sobotu 2. 

listopadu roku 2024. 
 

Se zahájením sezóny bylo nutno pochopitelně likvidovat škody způsobené 

zimní povodní. Kromě již zmíněného bláta a zatravňování podmáčených a 

rozbahněných ploch bylo nutno z plotů i plochy plovárny odstranit množství 

naplaveného materiálu, klacků, dřev a dalších předmětů. Jarní práce 

v průběhu přelomu března a dubna jsou vždy nejnáročnějším obdobím péče o 

plovárnu. Postupně byla celá plovárna pohrabána a péče byla věnována všem 

záhonům a zahrádkám, které na plovárně máme. Především se jednalo o prostor 

okolo čistírny odpadních vod, záhony s novými tavolníky pod Baštírnou na 
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spodní loučce či záhonek před převoznickým domečkem. Ten byl 6. dubna 

kompletně vyčištěn, doplněn novým substrátem a osázen novými květinami. 

 

Samostatnou kapitolu představuje náš marný boj s přírodou a především 
hlodavci. Zvláště na podzim nás začal opět trápit krtek, který prostor plovárny 

pravidelně přeorává, Poslední léta se nám však nastěhovali hlodavci i do 

loděnice, o čemž svědčilo velké množství bobků, které nám zde zanechávali. 

Rovněž přístavek k převoznickému domečku, který nám slouží k deponii 

komunálního odpadu, byl pravidelně navštěvován hlodavci, kteří nám již 

připravené pytle s odpadky na odvoz rozkousají a roztahají po blízkém okolí. 
Z tohoto důvodu jsme přistoupili k profesionální deratizaci, která proběhla ve 

dvou termínech v dubnu (22. dubna) a květnu (20. května) letošního roku, kdy 

byly do loděnice a přístavku k převoznickému domku položeny nástrahy 

profesionálním deratizérem Jaroslavem Dvořákem. Za deratizaci areálu 

plovárny jsme zaplatili celkem 6.000,- Kč. 

 
Pravidelná údržba plovárny s sebou rovněž nese nezbytnost pravidelného 

sekání travního porostu, které v tomto roce proběhlo celkem patnáctkrát. 

Sekání celé plovárny zabere v jarních měsících minimálně jeden den sekáním na 

traktoru a jeden den se strunovou sekačkou. V letošním roce jsme sekali celkem 

desetkrát traktorem (ve dnech 30. dubna; 10. května; 23. května; 31. května; 10. 

června; 8. července; 22. července; 16. srpna; 5. září a 2. října) a pětkrát 
strunovou sekačkou (21. května; 11. června; 22. července; 6. září a 3. října). Jde 

celkem o 120 až 150 hodin strávených údržbou travního porostu ročně, podle 

potřeby a především vláhy, která má vliv na růst trávy. Spotřebujeme přitom 

okolo 150 až 200 litrů benzínu ročně, tudíž náklady na každoroční sekání je 

možno vyčíslit, společně s nákupem mazacích prostředků, náhradních dílů a 

doplňků na cca 10.000,- Kč ročně. Je ovšem nutno podotknout, že značnou část 
pohonných hmot dostáváme darem především od spřáteleného ústavu Archaia 

Praha z. ú. Sekání se především věnuje náš převozník Vojtěch Kašpar, 

v letošním roce mu však vydatně pomáhal Jirka Halíř a druhý převozník Jirka 

Kuffner. 

 

Na převoznickou sezónu pochopitelně s mírným odstupem navázala 
plovárenská sezóna, která s ohledem na příjemné jarní počasí odstartovala 

složením a spuštěním koupacího mola na vodu, k němuž došlo 11. května.  

 

Kromě údržby lázeňského mobiliáře a areálu říčních lázní bylo hlavní náplní 

našeho jarního snažení především dotažení dlouhá léta připravovaného projektu 
revitalizace zcela dožitého vybavení dětského hřiště . Projekt byl ještě 

iniciován a vymyšlen v průběhu funkčního období předcházejícího 

zastupitelstva v čele s paní starostkou Janou Svaškovou a postupnými kroky tři 

roky připravován s projektanty, orgány činnými ve stavebním řízení, orgány 
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památkové péče, lesů a stavebním úřadem v Říčanech. Této nelehké úlohy se 

zhostila stavební referentka Obecního úřadu v Senohrabech paní Helena 

Osvaldová, která postupně získala všechna nutná povolení k realizaci. Oběma 

dámám za tuto činnost náleží převeliký dík, podobně jako současné starostce, 
paní Heleně Pechlátové, která si projekt vzala za svůj a významnou měrou 

přispěla k jeho realizaci již pod křídly nového zastupitelstva. Díky její snaze 

projekt dotáhnout do konce se podařilo na připravený projekt najít finance, 

vybrat firmu, která jej bude realizovat a v průběhu května i fakticky pod jejím 

bedlivým dozorem zrealizovat. Celá akce byla spuštěna na 1. máje, kdy jsme 

vlastními silami odstranili stávající dožité a zcela shnilé původní herní prvky 
z roku 2010. 

Jak už to u podobných akcí bývá, když se něco vleče tři roky a nakonec dojde 

k realizaci, je zřejmé, že se do cesty postaví zase nějaká jiná překážka. A nejinak 

tomu bylo i tentokrát, jelikož v době připravované realizace probíhala výstavba 

vodovodu v obci Javorník a jediná přístupová cesta pro stavební mechanizaci či 

automobily byla po dobu března až července uzavřena. Přesto se po domluvě 
s vedením obce Čtyřkoly a prováděcí firmou podařilo najít jeden volný termín, 

kdy bylo možno na plovárnu nové herní prvky dovézt. Předcházela tomu však 

velmi náročná příprava, kterou jsme před zahájením výstavby hřiště v průběhu 

týdne od 13. do 17. května absolvovali společně s našimi přáteli ze zapsaného 

ústavu Archaia Praha z. ú. 

Projekt totiž počítal s instalací dětského hřiště (dřevěná věž, skluzavka, 
lezecká stěna, hrazda a dvě houpačka) do jámy zaplněné štěrkem. Původně 

travnatá plocha v zadní části plovárny nesplňovala současná kritéria dopadových 

ploch pro děti, tudíž musel být travní drn odstraněn a vyhloubena jáma o 

velikosti 8 x 8 metrů a hloubce 30 centimetrů. Výkopové práce, i s ohledem na 

nemožnost dopravy stavební mechanizace přes uzavírku, jsme realizovali 

vlastními silami, přičemž byly opět nalezeny pozůstatky historických zděných 
stavebních konstrukcí a především došlo k vykopání a odvození okolo dvaceti 

kubíků zeminy. V průběhu tohoto pracovního týdne jsme rovněž využili volných 

chvilek a získaného stavebního kamene k výstavbě nové tarasní zdi v prostoru 

záhonu okolo čistírny odpadních vod, nakoupenou zeminu jsme přemístili do 

truhlíků pro přislíbené květiny a ty jsme potom o víkendu 18. května umístili na 

svá místa v okolí převoznického domečku a na dřevěné ploty okolo plovárny. 
S jarem tedy na plovárnu přišla i krásná květinová výzdoba, kterou nám i letos 

dovezl a věnoval Jirka Halíř, kterému za tento nezištný, ale velkorysý dar náleží 

poděkování. 

Vše se podařilo stihnout v termínu a tak již nic nebránilo vlastní výstavbě 

nového mobiliáře plovárny a nových dětských atrakcí, které proběhlo ve 
spolupráci s pracovníky společnosti Hřiště pod květinou s. r. o., kteří herní 

prvky dodali. Vše se odehrálo v následujícím týdnu od 20. do 24. května. Ještě 

než dorazili nové herní prvky, pustili jsme se do kompletní úpravy značně 

zarostlé prezentace archeologického nálezu nároží středověkého domu, jehož 
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zdivo jsme kompletně přeskládali, zbavili náletů a travin a okolo zdiva vykopali 

žlab, který jsme zaplnili říčním pískem. Prezentace archeologického nálezu tedy 

opět získala svou edukativní funkci a nepřipomíná zarostlou skalku. 

Po příjezdu nového mobiliáře a herních prvků jsme se na výstavbě po celý 
týden podíleli společně s pracovníky společnosti Hřiště pod květinou s.r.o., 

především jsme průběžně likvidovali starý plovárenský mobiliář a instalovali 

nový. Během jednoho týdne bylo postaveno nové dětské hřiště a dopadová 

plocha zavezena drobným štěrkem, který jsme následně po ploše rozhrnuli a 

rozhrabali. Bylo instalováno a do země zapuštěno nové pískoviště. Okolo ohně 

vznikly do země zapuštěné tři lavice. Na břeh řeky byly do země zapuštěny tři 
nové lavičky bez opěradel z důvodu častých velkých vod, které v těchto místech 

často protékají a na louku pod Baštírnou byly instalovány a do země zapuštěny 

čtyři nové lavičky s opěradlem. Další lavička s opěradlem nahradila legendární 

Matesovu lavičku pod lípou před převoznickým domkem a k vlastnímu domku 

byly umístěny dva zcela nové stoly určené k prodeji upomínkových předmětů a 

nové sezení před chaloupkou, tvořené stolem a třemi novými lavicemi. Vše 
zakončila instalace nové houpačky do prostoru zahrádky před pohostinstvím 

Baštírna. Vše v akátovém masivu a s povrchovou úpravou, která snad zaručí 

významně delší životnost těchto nových prvků oproti původním z roku 2010, 

které příliš dlouho nevydržely. Dne 23. května tedy bylo završeno několikaleté 

úsilí o výstavbu nového dětského hřiště a mobiliáře na plovárně, které je 

návštěvníky mimořádně příznivě kvitováno a chváleno. Nás potom velmi těší, že 
na otázku návštěvníků, na co tady vlastně vůbec vybíráme peníze, můžeme 

směle poukázat na nový lázeňský mobiliář. 

 

Po dokončení výstavby nového dětského hřiště již začínali na plovárnu 

najíždět naši kamarádi z osady Dejvické nádraží, kteří jako každoročně přijeli 

oslavit narozeniny několika našich dlouholetých známých a kamarádů. Od 

pátku 24. do neděle 26. května jsme slavili narozeniny Hrádka, Kuláče, 

Jendy, Vojty a dalších Blíženců. Tato tradiční kulturně společenská akce, která 

se letos uskutečnila již posedmé, je vždy doprovázena večery u ohně s kytarami 

a především kulturním programem v průběhu sobotního odpoledne a večera. 

Letos tomu nebylo jinak a tak jsme v odpoledních hodinách za značného zájmu 

obecenstva shlédli nový divadelní kus herecké společnosti MARZA a následně 
nás svojí hudbou rozveselili Čeští disharmonici, hypnotizoval dvou  mužný 

Katastr a na závěr Portou provedly již tradičně woodcoreové Tři čutory. 

Příjemný večer s příjemnou hudbou se vydařil a i počasí se po chvilkovém 

vzepětí deště nakonec umoudřilo. Tradiční akce, s tradičním obsahem. Nikomu 

se nic nestalo, snad s výjimkou Pepíka Spurného, který si cestou domů 
zpřelámal nohu. Ale snad již ve zdraví srůstá. Tak snad zase s kamarády za rok 

na stejném místě. 

 



 8 

O dva týdny později, 7. června, jsme zakoupili fůru nové mulčovací kůry a 

díky paní starostce Heleně Pechlátové nám byla dovezena jedna fůra písku. 

Mulčovací kůrou jsme upravili záhonky okolo čistírny odpadních vod a rovněž 

podél plotu na spodní loučce pod Baštírnou, kde se dobře daří loni zasázeným 
tavolníků. Oba záhony výrazně prokoukly a především přestaly zarůstat 

travinami a nálety. Písek jsme použili do nového dětského hřiště a k prezentaci 

archeologického nálezu, který byl definitivně opraven. 

 

Dalším výrazným počinem letošního roku byla realizace nového nátěru 

střechy na převoznickém domku ve dnech od 10. do 11. června. Opět nám 
pomohli naši kamarádi ze zapsaného ústavu Archaia Praha z. ú., a tak jsme se 

v pondělí pustili do nevděčného broušení plechové střechy, abychom ji následně 

důkladně odmastili, umyli tlakovou myčkou a natřeli novým nátěrem, který jsme 

opět dostali sponzorsky od Jirky Halíře. 

 

Dětské hřiště již bylo třetí týden v permanenci, ale k faktické kolaudaci 

nového plovárenského mobiliáře jsme přistoupili až s časovým odstupem dne 

14. června, kdy jsme pozvali všechny tři dámy, které se významným způsobem 

zasloužili o skutečnost, že bylo co kolaudovat. Strávili jsme tak příjemné 

odpoledne s bývalou i současnou starostkou Senohrab, paní Janou Svaškovou a 

Helenou Pechlátovou a stavební referentkou senohrabského úřadu, paní Helenou 

Osvaldovou, kterým jsme tímto chtěli vyjádřit dík za pomoc při realizaci tohoto 
projektu a zároveň pochopitelně nadhodit řeč o dalších možných krocích a 

postupech při revitalizaci a postupné opravě našeho oblíbeného místa. I z tohoto 

důvodu bylo toto setkání nejen příjemné, ale i užitečné. 

 

Další společenskou akcí, které jsme se zúčastnili v červnu (22. června) tohoto 

roku byla výstava fotografií našeho kamaráda Františka Dostála v muzeu 
v Jílovém u Prahy. Výstava byla věnována souboru jeho fotografií známému 

pod názvem Letní lidé, který vznikal v průběhu normalizace právě na naší 

senohrabské plovárně. Vernisáž výstavy byla hojně navštívena a je velmi 

potěšitelné, že Františkova tvorba je stále živá, byť on nás již před dvěma lety 

bohužel navždy opustil. Na Františka při zahájení vernisáže zavzpomínal 

v úvodním slově náš převozník Vojtěch Kašpar a rovněž zde byla pokřtěna nová 
Františkova knížka Humor z černé komory, kterou poskládala a vydala naše 

členka Alenka Vykulilová a máme ji rovněž v prodeji na plovárně. 

 

Další významnou společenskou akcí, která proběhla v průběhu června, bylo 

zasedání Středočeské archeologické komise , které proběhlo v pondělí 24. 

června přímo v areálu plovárny. Zasedání, které se na plovárně uskutečnilo již 

po několikáté, se pravidelně účastní zástupci všech organizací oprávněných 

provádět archeologické výzkumy na území Středočeského kraje. Zasedání je 

pravidelné v různých institucích, ale výjezdní červnové zasedání do terénu se 
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stalo velmi oblíbeným a šíří slávu tohoto místa do mnoha kulturních institucí 

středních Čech. Náš spolek zde vystupuje v roli oblíbeného hostitele a stává se 

v posledních letech pravidlem, že někteří účastníci komise se často zdrží na delší 

dobu a vychutnávají si genius loci zdejšího místa i okolní krajiny. 
 

Druhá poloviny června je vždy nechvalně známým obdobím školních výletů. 

Jde o nejhektičtější část sezóny, kdy se na plovárnu denně valí několik, někdy i 

deset a více tříd denně a pořádají nájezd na zdejší areál. Většina škol se dopředu 

nehlásí, což často vede ke skutečnosti, že v tomto období není často kam 

sednout. Ze školních výletů do naší pokladny nezískáme prakticky žádné 
finance, školy si maximálně koupí občerstvení v sousední Baštírně, avšak 

nepořádek a hluk zde máme po celý den. Pokud se návštěvy dopředu nehlásí, 

není možno počet lidí v areálu lázní nijak regulovat. Prodej upomínkových 

předmětů školám je rovněž marginální. V poslední době k nám však stále častěji 

jezdí školy na delší, například dvoudenní výlety, tedy s přespáním. Zde je již 

možno, či spíše nutno tuto skutečnost domluvit dopředu s pedagogickým 
dozorem. Kromě skutečnosti, že dojde k navázání osobního kontaktu, vícedenní 

návštěvy vždy nějakou formou finančně přispějí na provoz lázní a v  neposlední 

řadě máme možnost se blíže poznat. Za poslední roky již máme několik 

oblíbených skupin, které kromě slůvka prosím a děkuji, ovládají i další způsoby 

slušného vychování. V opačném případě potom již máme několik skupin 

pojmenovaných podle krajně nesympatických členů pedagogického sboru, které 
již naštěstí můžeme odmítnout z důvodu preference těch slušných. Častěji k nám 

rovněž míří různé zájmové či příměstské tábory a zde si rovněž postupně 

budujeme dlouhodobější a trvalejší vztahy s lidmi, kteří si tohoto místa váží a 

s nimiž máme dlouholeté dobré zkušenosti a víme, co od sebe navzájem čekat. 

Poslední dobou přibývá i počet skautských oddílů, které si zázemí našeho 

stanového tábořiště rovněž oblíbily. 
 

Po období školních výletů následuje vrchol a hlavní letní sezóna, která se 

kryje s prázdninovými měsíci. Již v úvodu jsme se zmínili o setrvale rostoucím 

počtu návštěvníků, kdy v případě horkých letních dnů jsou na plovárně od 

brzkých ranních hodin až do tmy. Poslední roky jsme výrazně rozšířili sortiment 

prodeje upomínkových předmětů, který nám sice přináší nezanedbatelný 
finanční příjem do naší pokladny, ale ve skladových zásobách máme uložený 

značný počet financí, který se nám vrátí až s odstupem doby. Prodej 

upomínkových předmětů však představuje skutečně zlomeček našich příjmů, 

které jsou prakticky z poloviny tvořeny poplatky za využívání stanového 

tábořiště se zázemím (cca 50 % příjmů) či dobrovolné příspěvky na provoz 
říčních lázní (cca 40 %) příjmů. Stále populárnější je potom půjčování lehátek, 

které prakticky každým rokem přikupujeme, ale v horkých letních dnech nám 

často nestačí. Podobně oblíbené se poslední dobou stává i půjčování lodiček, 

nafukovacích předmětů určených k vodním radovánkám či paddleboardů. Zde 
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však opět máme značný finanční objem vázaný v těchto předmětech. Vždyť 

nákup tří paddleboardů po cca 5.000,- Kč se nám bude vracet velmi dlouho a 

podobně i nákup lehátek. Vždyť jedno lehátko dnes stojí téměř 1.000,- Kč a 

velmi často se setkáváme s velkorysým darem 20,- Kč za celodenní zapůjčení 
lehátka s tím, jak velký dar jsme tímto dostali. Předpokládám, že se nám 

investice do těchto věcí v lepším případě alespoň vrátí. 

 

V průběhu hlavní sezóny v říčních lázních proběhlo několik větších kulturně-

společenských akcí, které stojí za zmínku. Od 20. do 21. července byla plovárna 

opětovně zázemím akce Oživlý středověk, tedy jakýsi den řemesel na 
nedalekém hradě Zlenice, který pořádá náš spřátelený spolek příznivců tohoto 

hradu. Během tohoto srpnového víkendu je vždy extrémní nápor na zdejší 

občerstvení Baštírna i na říční lázně a lázeňský poklid vždy nahradí hektika 

početných návštěvníků. Plovárna během této akce slouží pořadatelům jako 

zázemí, což společně s početným návštěvnictvem vždy přináší značný 

diskomfort osazenstvu lázní i jejich návštěvníkům. 
 

Následovala kulturní akce pořádaná senohrabským obecním výborem, kterou 

byl koncert dvou rockových skupin na plovárně. Během večera 9. srpna 

postupně zahrály ProCity a M.I.R. a akce se včetně počasí vydařila, byť 

návštěvnost nebyla nijak velká. Ale podobnou zkušenost s pořádáním hudebních 

akcí na plovárně má náš spolek rovněž, kdy doposud všechny koncerty pořádané 
na plovárně se nám nikdy nezaplatily a vždy jsme skončily v červených číslech. 

Nicméně podobné akce by nás od pořádání kulturních akcí neměly odradit, 

jelikož prostředky vložené do kulturních aktivit jsou smysluplně vynaložené, 

podobně jako na záchranu tohoto krásného místa. Doufáme, že si to účinkující 

alespoň trochu užili, o nepočetných návštěvnících nepochybuji, ti si to užívali 

náramně. 
 

Ještě během pátečního dne 9. srpna se převozník Vojtěch Kašpar podílel na 

natáčení dokumentárního seriálu o řece Sázavě  s Jakubem Vágnerem, který 

připravuje pro Českou televizi. 

 

A to již se dostáváme na počátek srpna, který je vždy spojen s hlavní a 
nejsledovanější sportovní událostí roku – tedy tabletennisovým turnajem Hláska 

Cup 2024, jehož se v letošním roce konal již 23. ročník. Dne 10. srpna se 

v říčních lázních sešlo na 30 dospělých hráčů a šest hráčů v juvenilní kategorii. 

Hlavní soutěž byla rozlosována do čtyř šestičlenných a dvou pětičlenných 

skupin a následovala dvě kola vyřazovacích klání, která určila závěrečnou 
trojčlennou finálovou skupinu. Patrně nikoho nepřekvapilo, že titul opět po roce 

získal Vlado „Citron“ Wagner hájící barvy Starých hadrů. Na druhém místě 

skončil Pavel Pšenčík a na třetím Roman Ječný, který šel náhodou kolem. Na 

čtvrtém místě skončil Honza Pšenčík, pátý Mára „senohrabský Dylan“ Müller a 
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šestý byl Filip Morx. Turnaj měl v letošním roce mimořádnou kvalitu, která se 

rok od roku nepochybně zvyšuje. Ke kvalitní hře bezpochyby přispěl i nový 

pingpongový stůl, který náš spolek v letošním roce zakoupil za necelých 6.000,- 

Kč. Opět se hrálo o velmi kvalitní ceny, které dodali naši dlouholetí sponzoři. A 
v neposlední řadě musíme poděkovat rodině Líbalových a Hnátkových, kteří po 

celá dlouhá léta turnaj za náš spolek organizují, moderují, propagují a především 

hodnotnými a štědrými cenami dotují. Jejich nehynoucí zásluhy jsou odměněny 

neustále rostoucím počtem účastníků a především dramaticky rostoucí kvalitou 

předvedené hry, která svědčí o skutečnosti, že vyhrát Hláska Cup v dnešní době 

něco znamená. 
 

Další společenskou akcí bylo odkrytí pamětní desky v Hrušově 

s připomenutím padesátiletého výročí protržení přehrady Hubačovského rybníka 

v Mnichovicích a katastrofické povodňové vlny, která se prohnala údolím 

Mnichovky a zanechala po sobě ohromnou spoušť a několik mrtvých v  roce 

1974. Umístění desky iniciovalo senohrabské obecní zastupitelstvo a jejího 
odhalení se zúčastnili rovněž někteří z našich členů dne 18. srpna. 

 

Přestože televize o nás letos překvapivě výraznější zájem neprojevila, 

posloužila plovárna alespoň jako kulisa k natáčení pořadu pro děti. 30. srpna 

zde natáčelo Centrum dramaturgie tvorby pro děti a mládež České televize dva 

díly populárního cyklu TýYó na výletě pod názvy Senohrabská plovárna a 
Tramping na Zlenicích hradě. Během dne jsme tak mohli sledovat práci režiséra 

Jakuba Šmída s herci Filipem Františkem Červenkou a Matoušem Zahem. 

Plovárna se proto dostane na obrazovky našich nejmenších, z nichž ji již značná 

část patrně navštívila. 

 

Letní sezóna byla poměrně suchá, slunečná, byť teploty nedosahovaly 
extrémních hodnot. Vody příliš nebylo a návštěvnost byla v horkých letních 

dnech místy až extrémní. Bohužel nám stále přetrvávají problémy, které 

neumíme řešit, a to především s neukázněnými majiteli čtyřnohých mazlíčků, 

jednostopých dopravních prostředků a přetrvávajícím odérem, který se 

v nejnevhodnějších okamžicích rozprostírá po celém areálu říčních lázní 

k nelibosti návštěvnictva. Značná část lidí skutečně má v případě naplněné 
plovárny své psiska na vodítku, ale stále se setkáváme s bezohledností, kdy psi 

na volno pobíhají lidem po dekách, konzumují svačiny, kropí slunící se lidi 

studenou vodou či házejí aportované klacky mezi koupající se děti. Ostatně 

aportované klacky, které se pravidelně povalují po plovárně, podobně jako sklo 

ze sousední hospody, nepořádek, nedopalky, každodenně musíme ráno posbírat, 
abychom druhý den zjistili, že to musíme dělat znovu. Koho by to stále bavilo.  

Stejně tak nás nebaví neustále slušně žádat cyklisty, aby nám po plovárně 

nejezdili, vždyť cyklostezka vedoucí okolo je jen o pár desítek metrů delší. Jízda 

mezi malými dětmi a především po trávníku, nám každoročně užírá kus zeleně a 
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nervů. Cesta vedoucí středem plovárny je stále hlubší a vyježděnější, cyklisté si 

kola opírají o truhlíky s kytičkami a lámou nám je. A mohl bych pokračovat. 

Slušné prosby a doporučení jsou v lepším případě ignorovány. Většinou je nám 

vynadáno, někdy i velmi sprostě, co se o to staráme. Že tady psi venčej všichni, 
a jezděj tudy také všichni, a už léta. Jak si s tímto problémem poradit nevíme. 

Ale když po dlouhá léta místo slov chvály za to, jak to na plovárně pěkně 

vypadá, schytáte každý den řádku invektiv, přestává vás to bavit. Bez výběru 

vstupného u jedné vstupní brány jde o neřešitelný problém. Slušní lidé se budou 

muset opět kvůli sobcům uskromnit a nechat omezovat. 

 
Setrvalý stav bohužel nadále vykazuje funkčnost čistírny odpadních vod, 

která je evergreenem posledních let. Kompenzaci za loňské škody, způsobené 

rozježděním areálu plovárny automobilem společnosti VHS Benešov a. s., jsme 

žádnou nedostali a škody jsme si napravili vlastníma rukama a za vlastní peníze. 

Společnost VHS Benešov a. s. sice nápravu přislíbila, ale ta se nekonala. 

Bohužel po celý rok jsme se usilovně snažili s vedením obce i se zástupci výše 
uvedené společnosti řešit nadále špatně fungující čistírnu odpadních vod, která 

pravidelně do svého okolí šíří nevábný odér. Na prvním místě nutno podotknout, 

že se pracovníci společnosti VHS Benešov a. s. v této věci v letošním roce 

extrémním způsobem snažili, pravidelně jezdili a udržovali čistírnu v chodu, ale 

výsledkem bylo, že v období největšího náporu na zdejší poddimenzované 

sociální zařízení v závěru července a na přelomu srpna, především v období 
víkendu od 20. do 21. července, když se na zdejším hradě koná monster akce 

Oživlý středověk, byly záchody obcí uzavřeny a nahrazeny mobilními toaletami. 

V neposlední řadě pracovníci společnosti VHS Benešov a. s. při své pravidelné 

údržbě zajíždějí automobily až k čističce, což je snad možné v období sucha, ale 

po dešti nám stále působí koleje v podmáčeném terénu, které se následně 

snažíme alespoň uválcovat a vyrovnat. 
Leta strávená marným bojem s větrnými mlýny plovárenské smradlavé 

čistírny odpadních vod jsem dospěl k názoru (a mám pocit, že nejen já), že 

stávající řešení sociálních zařízení a čistírny odpadních vod je nevyhovující, 

špatně fungující a s ohledem na návštěvnický provoz i poddimenzované. Proto 

bylo ve spolupráci se zástupci vedení obce, provozovatelů čistírny odpadních 

vod a projekční kanceláře domluveno, že bude navržen další postup, který by 
přetrvávající problémy snad pro jednou vyřešil. Obec obeslala pronajímatele 

plovárenského areálu i přilehlé osvěžovny Baštírna s dotazem, aby specifikovali 

návštěvnický provoz, především počet návštěvníků a jeho proměny v  průběhu 

víkendů, svátků, prázdninových měsíců a podobně. Po vzájemné domluvě byla 

tato data předána obci a s obcí bylo následně zahájeno jednání o přípravě 
nového projektu. Zástupci našeho spolku se v průběhu roku několikrát setkali 

s vedením obce, zástupci VHS Benešov a.s. a zástupci projekční kanceláře PIK 

Vítek s.r.o., s nimiž byla situace podrobně konzultována a vysvětlena přímo 

v terénu. Zástupci spolku poskytly projekční kanceláři jediné geodetické 
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zaměření areálu říčních lázní a okolí a vysvětleny byly i základní předpoklady a 

možnosti fungování. Výsledkem byla nabídka projekční kanceláře na zpracování 

studie likvidace odpadních vod z plovárny a občerstvení Baštírna, kterou obec 

v průběhu září objednala. Obsahem této studie by mělo být vypracování 
technickoekonomické studie k zajištění odpovídající likvidace splaškových 

odpadních vod ze sociálního zařízení plovárny a z objektu občerstvení Baštírna, 

obsahující čtyři možné varianty řešení: 1) intenzifikace stávající mechanicko-

biologické čističky; 2) výstavba nové čistírny odpadních vod; 3) odvod 

odpadních vod do kanalizačního systému obce Čtyřkoly a 4) dezodorizace pachů 

z kanalizačního zařízení. 
Pravidelný a otravný zápach, který se line vždy v tu nejméně vhodnou dobu, 

když si návštěvníci plovárny či stanového tábořiště užívají pohodu zdejšího 

plovárenského zařízení, je dlouhodobým problémem, který obrazně 

nenecháváme vyhnít a snažíme se intenzivně urgovat jeho řešení, které je však 

fakticky velmi těžké, až neřešitelné. Shrnuto a podtrženo. Stávající čistírna i 

sociální zařízení kapacitně nevyhovuje stávajícímu provozu a počtu 
návštěvníků. Bez masivní investice se tento problém v dohledné době 

uspokojivě nevyřeší. 

 

Ale to se již blížíme k závěru léta, konci prázdnin a babímu létu na plovárně. 

Po hektických měsících, kdy v červnu nás drtí masa školních výletů, a 

v červenci a srpnu masa prázdninových návštěvníků, je pro nás září vždy za 
odměnu. Lidé zmizí do víru velkoměsta, děti do škol, a pokud  vyjde krásné 

počasí, stane se plovárna tím, čím by vlastně měla po celou dobu být. Klidným, 

tichým místem relaxace a odpočinku. Letos jsme si však tohoto období užili 

zoufale málo, jelikož s polovinou září přišel dramatický zlom počasí a extrémní 

deště, které vyvolali velmi rychlé a intenzivní povodně. O tom, že počasí stojí 

za dvě věci, z nichž ani jedna není slušná, nebylo pochyb. Ale 12. září přišla 
zpráva o výstraze před největší povodní za posledních padesát až sto let na řece 

Sázavě. Prognózy byly dokonce takové, že voda vystoupá o metr výše, než tomu 

bylo při posledních katastrofálních povodních v roce 2006. Převoznický 

domeček by byl v takovém případě zatopen prakticky minimálně do poloviny 

oken. Nebylo možno na nic čekat a bylo nutno ihned řešit. Ještě ve čtvrtek 12. 

září jsme narychlo svolali pár ochotných senohrabských kluků a vytáhli, 
rozebrali a uklidili koupací molo, čímž jsme fakticky ukončili letošní 

plovárenskou sezónu. Hned druhý den v pátek jsme rozebrali a uklidili ploty na 

spodní loučce v obavě, že by se mohly postavit do cesty plujícím kládám a 

stromům a v průběhu soboty 14. září jsme kompletně vystěhovali převoznický 

domeček. Dle prognóz měla hlavní kulminační vlna dorazit z neděle 15. na 
pondělí 16. září a skutečně se tak stalo. Loď jsme ještě v pátek 13. září převezli 

na levý zlenický břeh, kde proud nebývá tak vydatný a potom ji postupně 

několik dnů popotahovali vzhůru prakticky až k zahrádce před penzionem 
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Kormorán a následně potom zase zpět do původního sázavského koryta 

v závislosti na tom, jak voda opětovně klesala. 

Poté co voda alespoň klesla ze spodních louček, jsme museli opět, letos již 

podruhé zahájit úklid naplavených věcí, větví, klád a především mazlavého 
bahna, které se zachytilo opět na spodní louce pod Baštírnou, u nástupu na 

přívoz a především při vjezdu na plovárnu brodem přes Mnichovku. Opět bylo 

vytaženo mohutné kalové čerpadlo a bláto bylo postupně vraceno zpět do řeky. 

Přívoz s ohledem na vysokou hladinu a především velký průtok musel na dva 

týdny přerušit provoz a k pravidelnému víkendovému ježdění jsme se vrátili 

prakticky až v říjnu. 
 

Po maximálním úsilí se nám podařilo areál říčních lázní dát dohromady, což 

byl nezbytný a zavazující úkol, jelikož na 27. září jsme měli na plovárně 

zamluvenou svatbu Aničky Vilímové s Kudrnáčem Michaelem Hlaváčkem. 

Počasí sice nebylo zcela letní, ale s výjimkou večerního deště po celý den 

vydrželo docela slušné počasí a na obřad se objevilo i sluníčko. Svatebčané i 
svatební hosté snad byli spokojeni, ostatně celá svatební společnost byli 

maximálně příjemní, sympatičtí a inteligentní lidé s vrozenou skromností a 

slušností. Dlouho se nám nestalo, že bychom během dvou dnů zaslechli tolikrát 

slova prosím a děkuji. Bylo velké potěšení podobnou společnost v  areálu říčních 

lázní přivítat a budeme rádi, když se k nám na místo, kde si řekli své ano, budou 

zase pravidelně vracet. Rovněž musíme zmínit velkorysý dar 20.000,- Kč, který 
nám za organizaci a pronájem plovárny ke svatebnímu obřadu a veselí zaslali na 

náš účet. Velké díky a hodně štěstí a zdraví přeje osazenstvo plovárny. 

 

O den později (28. září) jsme se, jako již tradičně a každoročně, sešli na 

vzpomínkové akci v paláci hradu Zlenice, abychom vzpomněli na našeho 

kamaráda a přítele Tomáše Durdíka, který nás již opustil před dlouhými 
dvanácti lety. Scházíme se zde vždy okolo výročí jeho smrti u symbolického 

místa ve výklenku zdejšího paláce, abychom si jeho osobu společně se členy 

spolku na záchranu hradu připomněli nějakou úsměvnou historkou. 

 

Následně jsme ukončili převoznickou sezónu dne 2. listopadu vytažením 

převoznické lodě z vody. Po její poctivé očistě jsme ji uložili k zimnímu spánku 
do loděnice a následovala tradiční rozlučka s uplynulou sezónou ve formě 

lákavých a chutných pokrmů i tekutých dobrodiní. 

 

Většinou informací o vyzvednutí lodi výroční zpráva končí, avšak letos tomu 

bude jinak. Již delší dobu jsme měli pocit, že podlaha v převoznickém domečku 
není v nejlepší kondici a v rámci postupných oprav by bylo záhodno ji vyměnit. 

Proto jsme se rozhodli, že když již byla chaloupka z důvodu avizovaných 

povodní vystěhována, pustíme se ještě letos do realizace podlahy nové. A tak 

jsme s kamarády z ústavu Archaia Praha z. ú. ve dnech 11. až 12. listopadu 
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rozebrali stávající podlahy, přičemž podlaha v zadní místnosti byla poměrně 

v dobrém stavu, jelikož byla v roce 1997 dělána zcela nová. Ovšem v přední 

místnosti byla podlaha dvouplášťová (vyplněná škvárou) původní, která byla 

prakticky těsně před dožitím a rozpadala se pod rukama. Po odstranění 
stávajících podlah bylo nutno vytěžit ohromné množství komunálního odpadu a 

hlíny, která se nacházela pod podlahami tak, aby stěny mohly přirozeně dýchat. 

Zpod podlah byly odstraněny tři až čtyři kubíky prachu, popela a komunálního 

odpadu a plocha byla začištěna na povrch povodňových nákladů. Vše bylo 

připraveno k instalaci nového roštu, izolačních desek, podkladu nové podlahy a 

palubek z tlustých borovicových fošen. Pod nový trámový rošt byly vyzděny 
cementové sloupky, kterými byla rovněž zpevněna příčka mezi oběma 

místnostmi vynesená na dřevěný trám. Následně byly položeny izolační 

sendvičové desky Kingspan, které jsme dostali jako sponzorský dar od Jirky 

Halíře. Na izolační desky byl udělán trámový rošt a položena nová podlaha. Do 

prostoru zamýšlených kamen byla dána cementotřísková Cetris deska, jako 

podklad pod plánovanou dlažbu. Chaloupka se tak dočkala nové podlahy, která 
snad bude i dobře izolována od chladu a vlhkosti, která stoupala z prostoru pod 

původní podlahou bez jakékoliv izolace. K výstavbě podlahy došlo v termínu od 

14. do 27. listopadu a odbornou práci zastali naši kamarádi z druhé strany řeky 

Viktor Švehlák a Martin Wenzel. V neposlední řadě vyjadřujeme oběma velké 

díky za vstřícnou cenu, dobrou práci a dodržení domluveného termínu. Podlaha 

nás celkově stála s prací a materiálem 85.000,- Kč. 
 

Ale ani to ještě nebyl zcela závěr roku, jelikož jsme se někteří 27. listopadu 

zúčastnili další vernisáže fotografií Františka Dostála, kterou uspořádala naše 

dlouholetá členka Alenka Vykulilová v Písecké bráně na Mariánských hradbách 

v Praze. Kromě ní v úvodu vernisáže opět vystoupil náš převozník s krátkou 

vzpomínkou na jeho mimořádnou osobu spojenou pupeční šňůrou s naším 
místem na břehu Sázavy. 

 

Ale to je již asi skutečně konec výčtu našich letošních aktivit. Jak jsem psal 

v úvodu, letošní sezóna byla taková, řekl bych, neslaná a nemastná. Krásná, ale 

zas ne tak úplně. Dlouhá, ale vlastně krátká. Zase větrná, ale ne tak větrná jako 

minulý rok. Vody hodně, pak zase málo, pak zase víc než hodně. Návštěvníků 
mraky, ale místy také vůbec nikdo. No zkrátka byla taková, jakou jsme si jí 

udělali. Myslím, že v letošním roce se podařilo opět posunout zvelebování 

našeho krásného místa správným směrem a doufáme, že budeme moci a hlavně 

schopni věci sunout postupně dále kupředu. Zde použiji již loni citovaný text, 

který fakticky odpovídá skutečnosti a je univerzální, tudíž platný vloni, letos, 
podobně jako v budoucnosti: 

Říční lázně Senohraby táhnou a to je dobře. Pochopitelně větší koncentrace 

občanstva generuje výrazně větší počet pitomců, ignorantů, rváčů a výtržníků. 

Ale takový je již světa běh, s tím se nedá nic dělat. Vždy si vzpomenu na citát 
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Michaila Žvaněckého: „Svět dříve řídili chytří. Bylo to brutální. Chytří nutili 

tupce, aby se učili. Pro tupce to bylo těžké. Teď svět řídí tupci. Je to spravedlivé,  

protože tupců je mnohem víc. Teď se chytří učí mluvit tak, aby jim tupci 

rozuměli. Když tupci něčemu nerozumí, je to problém chytrých. Dříve tupci 
trpěli. Teď trpí chytří. Ale celkově je trápení míň, protože počet chytrých se stále 

zmenšuje“. A tak se s tím nějak musíme naučit žít, ostatně jsem přesvědčen, že 

genius loci plovárny i fluidum, které nám zde zanechali noblesní návštěvníci 

říčních lázní, povznáší, uklidňuje a oduševňuje, řekl bych i polidšťuje. A proto 

má smysl se dále snažit uchovat toto místo pro budoucí generace. 

 
Na samotný závěr bych alespoň částečně rád představil naše letošní výdaje, 

které jsme do provozu plovárny v průběhu letošního roku investovali. Celkové 

výdaje v roce 2024 činily 150.000,- Kč (údaje jsou zaokrouhleny na stovky 

korun).  Největším výdajem byla pochopitelně faktura za materiál a práci při 

realizaci nové podlahy v převoznickém domečku (85.000,- Kč), dále šlo o 

výdaje za stavební materiál – dřevo na opravu lázeňského mobiliáře (200,- Kč), 
dále stavební materiál (500,- Kč), nové popelníky pro komfort našich 

návštěvníků (200,- Kč), poštovné (100,- Kč), zahradnický sortiment – především 

hlína, kůra, hnojivo a keře (9.900,- Kč), barvy (1.800,- Kč), nové sportovní 

potřeby – nový pingpongový stůl (5.600,- Kč) a nové nářadí – baterie do 

sekačky, adaptér a bruska (3.200,- Kč). Další položkou jsou nákupy související 

s prodejem upomínkových předmětů (známky a turistické vizitky), tedy 
investice, která se nám snad v dohledné době vrátí či se již částečně vrátila 

(2.700,- Kč). Značné výdaje jsou spojeny s nákupem drogerie a hygienických 

potřeb (5.500,- Kč) na sociální zařízení či na spojovací a instalatérský materiál 

(4.400,- Kč). Tyto výdaje jsou však zlomkem toho, co se fakticky na plovárně 

během sezóny spotřebuje, jelikož je dostáváme formou sponzorských darů od 

jednotlivců či spřátelených organizací. Například náklady (pouhých 500,- Kč) 
na benzín a olej do sekačky, křovinořezu či motorové pily byl, podobně jako 

v předchozích letech, v drtivé většině zajišťován formou sponzorského daru 

zapsaným ústavem ARCHAIA Praha z. ú. Dalším významným výdajem byla 

faktura za spotřebu elektrické energie (16.400,- Kč) od obecního úřadu 

v Senohrabech, jelikož v rámci našeho stanového tábořiště návštěvníci využívají 

elektrický vařič, rychlovarnou konvici, lednici či osvětlení a za deratizaci areálu 
říčních lázní (6.000,- Kč). Několik společenských akcí, které jsme v letošním 

roce uspořádali, nás stálo především za občerstvení nemálo peněz ze spolkové 

kasy (7.900,- Kč). 

 

Kromě příjmů ze stanování a dobrovolných příspěvků od návštěvníků 
plovárny jsme i v letošním roce obdrželi tradiční příspěvek od obce všem 

senohrabským spolkům, který v letošním roce činil 20.000,- Kč. Tento 

příspěvek nám byl poukázán na náš účet na základě podpisu darovací smlouvy, 

v níž jsme vázáni tento příspěvek využít na zvelebení plovárenského zařízení, 
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což jsme vzhledem k našim výdajům nepochybně učinili. Všem našim dárcům a 

mecenášům bylo rovněž poděkováno na členské schůzi, která se konala 30. 

listopadu v restauraci Baštírna na senohrabské plovárně a to jmenovitě těmto 

osobám: Jiřina Spurná, Josef Spurný, Jaroslav Jarušek, Roman Kotlán, Antonín 
Kotlán, Květa Kotlánová, Zdeněk Kucler, Miloslava Hilgertová, Jan Hoffelner, 

Vít Fortelka, Anna Houdková, Jana Schneibergová, Karel Schneiberg, Ada 

Šimokov Vukmanov, Jana Jeřábková a především naši svatebčané Anna 

Vilímová a Michael Hlaváček, kteří nám v uplynulém roce dohromady zaslali na 

náš účet 39.124,- Kč. 

 
Poděkování rovněž patří našim dalším pravidelným sponzorům, kteří nám 

vedle finančních prostředků poskytují právě drobný spotřební materiál, 

drogistické zboží, odpadkové pytle, květinovou výzdobu nebo nám pomáhají 

s logistikou, odvozem odpadků, nákupy apod. Na prvním místě bych chtěl v  této 

souvislosti zmínit Jiřího Halíře, který nám v letošním roce opět výrazně pomohl 

při mnoha každodenních činnostech na plovárně, ale zároveň nám poskytl 
velkorysé sponzorské dary ve formě kvalitního nářadí – kalové čerpadlo s 

příslušenstvím, spojovacího materiálu, drogistického zboží a především nám 

dodal izolační desky Kingspan, které jsme použili při realizaci nové podlahy 

v převoznickém domečku. Velké díky rovněž směřují do Čtyřkol, jelikož Karel 

Rys nám průběžně zajišťoval dopravu hlíny a mulčovací kůry pro zahradnické 

úpravy v areálu lázní. 
 

Podstatným zdrojem příjmů našeho spolku jsou dobrovolné příspěvky 

návštěvníků plovárny, prodej různých upomínkových předmětů, knih a pohledů 

či poplatek vybíraný za stanování, který jsme v tomto roce zvýšili na 150,- Kč 

za osobu a den. Přísun finančních prostředků do spolkové pokladny 

z dobrovolného vstupného a stanování je výsledkem krajně nevděčné a úmorné 
práce našich lázeňských, především Zorky Wogatzke a Alice Svaté, kterým za 

tuto práci náleží ohromný dík a respekt. Kromě celodenního zápřahu a obíhání 

plovárny jsou neustále bombardovány dotazy, prosbami, působí jako 

zdravotnice a mezitím či po večerech zajišťují provoz plovárny, úklid sociálních 

zařízení či udržují naše truhlíky a zahrádky ve stavu, který návštěvníky činí 

šťastnými. Jen díky jejich enormnímu každodennímu nasazení a činnostem, 
které nejsou na první pohled patrné, od nás odcházejí spokojení návštěvníci, 

kteří se rádi a velmi často vracejí. Odměnou jim je v lepším případě pouze 

úsměv či sdělení, že to tady máme hezké. O jejich práci rovněž svědčí krajně 

pochvalné recenze na sociálních sítích. 

 
Shrnutí našich příjmů a výdajů v loňském roce bylo podrobněji ve formě 

příjmových a výdajových tabulek předloženo společně s podrobnou zprávou o 

hospodaření na členské schůzi 30. listopadu 2024 a bude publikováno v zápisu 

z jednání této výroční schůze. Podobně bylo členstvo na této členské schůzi 
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informováno o odevzdání přiznání k dani z příjmů právnických osob za náš 

spolek, které bylo podáno 26. března roku 2024 na finanční úřad Středočeského 

kraje datovou schránkou. 

 
A dostáváme se k výhledům a krátkodobým i dlouhodobým cílům, kterými 

bychom chtěli postupně zvelebovat areál říčních lázní. Od našeho původního 

záměru připravit komplexní studii na revitalizaci celého areálu jsme postupem 

času dospěli k závěru, že v současné nejisté době je schůdnějším postupem 

metoda postupných kroků a krátkodobých realizovatelných cílů. Proto 

krátkodobým výhledům věnujeme pozornost v úvodu. V každém případě 
musíme před zahájením následující sezóny nahradit dosluhující nájezd pro 

převoznickou loď na protějším zlenickém břehu. Na letošní rekonstrukci 

podlahy v převoznickém domečku by měla navázat finální fáze jeho úprav. 

V posledních letech jsme realizovali kompletní vnější nátěr domečku, novou 

elektroinstalaci, pořídili jsme nová okna, okapy a v letošním roce i novou izolaci 

pod podlahou, novou podlahu a nový nátěr střechy. V příštím roce bychom rádi 
rekonstrukci převoznického domečku dotáhli do konce  a opravili a 

zprovoznili komín, pořídili dlažbu a obklady stěn okolo nových kamen, které 

bychom rovněž chtěli pořídit. Následně bude nezbytné opravit interiérové 

omítky, čímž by měla být rekonstrukce převoznického domu završena. 

 

S ohledem na přetrvávající problémy s neukázněnými cyklisty bychom rádi 
nějakým smysluplným způsobem regulovali jejich pohyb po areálu říčních lázní. 

V současné době a po vyhodnocení dosavadních opatření se domníváme, že 

pokud bude areál říčních lázní průjezdný, nebude možné tento problém vyřešit. 

Z tohoto důvodu zvažujeme možnost realizace takových opatření, které by 

znemožnili cyklistům průjezd areálem plovárny. 

 
Trápí nás rovněž dožívající zeleň v okolí loděnice, přičemž ze stávajících 

částečně již uschlých stromů padají větší i menší větve a jeden ze stromů se 

nedávno při větrném poryvu zcela zlomil. Ukázalo se, že zdejší vrby jsou do 

značné míry poškozené a patrně i duté. Jejich odstranění je nezbytné s ohledem 

na bezpečnost návštěvníků i ochranu plovárenského mobiliáře, jelikož stromy 

ohrožují objekt loděnice i nové dětské hřiště. V této souvislosti jsme již jednali 
s vedením obce a rádi bychom ještě na počátku roku v období vegetačního klidu 

tyto stromy odstranili a zároveň prořezali vrby na spodní louce lemující břeh. 

Při poryvech větru z těchto stromů rovněž často padají větve přímo mezi 

návštěvníky plovárny. Rovněž tento zásah je dle našeho přesvědčení nezbytný. 

Posledním výraznějším krátkodobým cílem, který bychom příští rok rádi 
zrealizovali, je revitalizace či výměna stávajícího přístřešku u ohniště . Ten 

postupně dosluhuje, především střecha z azbestových desek je již 

v katastrofálním stavu. Přístřešek bychom rádi nahradili vkusným zastřešením 
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s převažujícími dřevěnými prvky. Jedná se o nezbytnou investici, která 

bezpochyby přispěje ke kultivaci plovárenského areálu.  

 

Dalším dílčím projektem, který považujeme za nezbytný a smysluplný, je 
instalace osvětlení nad lázeňskými kabinami a nad lávkou přes Mnichovku, 

které z bezpečnostního hlediska považujeme za potřebné. To jsou tedy z našeho 

pohledu uskutečnitelné plány na příští rok. 

 

V neposlední řadě jsme rozhodně nezavrhli postupnou přípravu rozsáhlého 

projektu obnovy a revitalizace areálu říčních lázní tak, jak jsme jej postupně 
představovali v uplynulých letech na stránkách výročních zpráv. K realizaci jsou 

bezpochyby nezbytné finanční prostředky, kterými spolek nedisponuje, ale 

pokud nebude fakticky existovat studie na tuto revitalizaci, nebude možno na ni 

získat prostředky. Proto již delší dobu studii rekonstrukce a rozvoje mobiliáře 

říčních lázní připravujeme a v letošním roce jsme získali významného spojence 

v tomto úsilí. Během roku totiž proběhly průběžné konzultace s paní Petrou 
Maršálkovou, která studuje na Katedře zahradní a krajinářské architektury České 

zemědělské univerzity a vybrala si téma revitalizace zdejšího areálu a blízkého 

okolí jako téma diplomové práce. Postupně jsme konzultovali naše představy o 

potřebách zdejšího areálu (úpravy břehů řeky pro větší komfort koupajících; 

zřízení vodáckého přístaviště s pohodlnějším vystupování a uvazováním lodí; 

rekonstrukce stávajícího a nevyhovujícího sociálního zařízení; replika 
stávajících a dostavba nových lázeňských kabin; zázemí pro skladování 

sportovního náčiní; zázemí pro odpadové hospodářství; nové zdvojené kabiny 

s možností přespání apod.). V dohledné době by tedy podobná studie měla 

vzniknout jako výsledek diplomové práce pod vedením zkušených pedagogů 

z univerzitního prostředí. Práce je to o to zajímavější, že autorka pochází ze 

zdejšího kraje, k říčním lázním má vřelý vztah a pro jejich účel i smysl a 
pochopení. 

 

Náš spolek je nadále nájemcem říčních lázní, které patří obci Senohraby. 

Většinu průběžných oprav a úprav si hradíme z vlastních zdrojů a od obce jsme 

dostávali tradiční příspěvek ve výši 10.000,- Kč na rok (v letošním roce je to 

částka 20.000,- Kč). Ve stejné výši však obci každoročně hradíme fakturu za 
elektrický proud. Provoz a údržba lázeňského areálu nás ročně stojí okolo 

120.000 až 140.000,- Kč a to nepočítáme čas, který stráví členové spolku 

provozem a údržbou říčních lázní, což jsou ročně tisíce dobrovolnických hodin. 

Tyto peníze na provoz musíme každým rokem vyžebrat a rozhodně tento způsob 

financování provozu říčních lázní není dlouhodobě udržitelný a především 
nezajistí nezbytné rozsáhlejší investice do rozvoje této unikátní lokality. 

 

Závěrem výroční zprávy je nutno krátce poděkovat všem našim členům, 

příznivcům a kamarádům, kteří nám pomáhají drobnými i velkorysými 
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finančními dary či fakticky pomáhají s provozem formou sponzorských darů 

nezbytných každodenních potřeb (hygienické prostředky; pytle na odpadky; 

nářadí; spojovací materiál a mnoho další nezbytných věcí) či přímo aktivním 

zapojením do nezbytných plovárenských činností. 
 

Největší dík náleží našim lázeňským, Alici Svaté a Zorce Wogatzke, které 

každodenně zajišťují provoz plovárny a zastávají tu nejnevděčnější práci, kterou 

je žebrání o finanční příspěvky na provoz. Vedle toho se celé dny starají o blaho 

našich návštěvníků a pravidelně, denně i několikrát, uklízejí sociální zařízení. Je 

to úmorná každodenní práce, která vůbec není vidět, ale bez ní bychom nemohli 
podobné zařízení provozovat. Rovněž se podílejí na postupném zvelebování a 

údržbě celého areálu či zajišťují bezproblémový průběh četných společenských 

a kulturních akcí. 

 

V průběhu uplynulé sezóny se na mnoha aktivitách našeho spolku podílelo 

kromě jeho členů rovněž velké množství jeho příznivců, kterým bychom rádi 
tímto poděkovali. Bez jejich pomoci bychom se velmi často neobešli. Vedle již 

výše vyjmenovaných sponzorů a mecenášů bych velice rád poděkoval těm, kteří 

nám pravidelně pomáhají s těžšími a obtížnými činnostmi, jako je spouštění a 

vyndání lodi z vody či instalace a úklid koupacího mola. Dále bychom rádi 

poděkovali všem senohrabským klukům, kteří si mezi nás našli cestu a 

pravidelně nám chodí pomoci s nejtěžšími činnostmi. Jejich pomoci si vážíme a 
především nás těší, že začínají plovárnu považovat za svou, senohrabskou. Díky 

směřuji i otcům zakladatelům a matkám zakladatelkám, bez jejichž píle a 

nasazení bychom se dnes neměli o co starat. V neposlední řadě musíme 

poděkovat personálu pohostinského zařízení Baštírna za vstřícnost, pomoc a 

přátelskou atmosféru i symbiózu obou zařízení. Rovněž díky ochotě zdejšího 

personálu jsme mohli bilancovat uplynulý rok v příjemně vyhřáté restauraci 
Baštírna na společné členské schůzí 30. listopadu. 

 

Naše aktivity a plány byly v průběhu roku zveřejňovány na našich webových 

stránkách www.plovarna-senohraby.cz, jejichž náplň zajišťuje Vojtěch Kašpar 

a finální podobu jim dává webmaster Michal Svatý, kterému patří za tuto 

nezištnou činnost poděkování. Velké díky za propagaci naší plovárny potom 
samozřejmě patří Alici Svaté, která zřídila a provozuje naše facebookové 

stránky Říční lázně Senohraby. 

 

Na závěr bilancování uplynulé sezóny je nutno tradičně zopakovat nezbytné 

zákonem stanovené informace. Spolek je standardně zapsán ve spolkovém 
rejstříku vedeným Městským soudem v Praze a veškeré náležitosti jsou do 

rejstříku doplněny (stanovy našeho spolku, zápis z ustanovující členské schůze 

z 15. listopadu 2014 i zápis z poslední volební členské schůze z 9. listopadu 

roku 2019). Kolektivním statutárním orgánem Spolku je od 9. listopadu 2019 
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(na dobu pěti let) výbor, pracující ve složení Věra Hoffelnerová, Vojtěch 

Kašpar, Iveta Klápová, Ivana Masopustová a Alice Svatá, přičemž zastupovat 

spolek navenek může kterýkoliv z členů výboru samostatně. Areál říčních lázní 

provozujeme na základě dodatku č. 1 ze dne 23. dubna 2021 k platné nájemní 
smlouvě na dobu neurčitou s vlastníkem pozemků (Obec Senohraby) ze dne 1. 

května 2016. Tradičním, nezbytným a krajně nepříjemným jarním úkolem je 

odevzdání daňového přiznání za rok 2023, které bylo podáno naší pokladní paní 

Alicí Svatou v řádném termínu 26. března roku 2024. 

 

K 30. listopadu roku 2024 má Spolek pro senohrabskou plovárnu a přívoz 
celkem 17 aktivních členů a s potěšením musíme konstatovat, že oproti 

předchozím létům nás v uplynulém roce nikdo navždy neopustil. Bohužel 

takové štěstí neměli naši dlouholetí příznivci, kamarádi a přátelé, na které 

bychom v závěru tohoto povídání rádi vzpomněli. Již během léta nás opustila 

dobrá duše a noblesní dáma, paní Květoslava Kotlánová, která u nás před 

nedávnem se svým manželem Antonínem oslavila diamantovou svatbu. Její 
šarm a úsměv nám bude zoufale chybět. Na podzim nás po krátké nemoci 

opustil nezapomenutelný inventář pohostinského zařízení Baštírna Jaroslav 

„Jaroušek“ Devera, jehož uličnická očka jsme mohli každodenně vídat u stolu 

pod schody této vyhlášené osvěžovny. Na výroční schůzi našeho spolku se vždy 

těšil a ještě nám zajišťoval teplo, přikládajíc do zdejších kamen. Přibližně ve 

stejném období sychravého listopadu jsme se rozloučili s další 
nezapomenutelnou postavou Čtyřkol a říčních lázní, vždy dobře naladěným a 

velkorysým Jiřím „Bolševíčkem“ Podroužkem. Budete nám chybět a 

zůstáváte s námi na tomto krásném místě a v našich srdcích. 

 

V neposlední řadě bych chtěl vyslovit přání, aby ten následující rok byl 

minimálně stejně dobrý, jako ten letošní a hlavně, abychom se tady zase všichni 
spolu sešli ve zdraví i v nastávající dvacáté deváté plovárenské sezóně. 

 

Tato výroční zpráva byla předložena a schválena na členské schůzi členů a 

příznivců Spolku 30. listopadu roku 2024 v restauraci Baštírna na senohrabské 

plovárně. 
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30. října 2023 – nájezd od Tomáše Bičáka (Roka Plus) 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Již celou sezónu máme v loděnici schovaný nový nájezd 

na druhou stranu řeky  

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Snad se nám jej ještě letos 

podaří instalovat 
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13. března – Mapy.cz nás hodnotí kladně 
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29. března – spouštění převoznické lodi na vodu 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jarní práce a údržba zeleně v okolí čistírny 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tradiční jarní hrabání celé plovárny 
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Příprava záhonku před chaloupkou 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Loď na cestě ze zimoviště  
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Na cestě k řece 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Převoznická sezóna zahájena 29. března 2024 
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6. dubna – úprava záhonku před chaloupkou 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na jaře jsme celý záhon důkladně vyčistili 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A opatřili novým zahradním substrátem 
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1. května – likvidace starých herních prvků na hřišti 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Staré a nebezpečné herní prvky musely být odstraněny 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Příprava na instalaci nového dětského hřiště 
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11. května – zahájení plovárenské sezóny 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Postupné skládání koupacího mola 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Příprava ke spuštění na vodu 
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Ponton již na vodě 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Plovárenská sezóna zahájena 11. května 2024 

– závěrečné posezení 
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13. května – výkopy v prostoru nového dětského hřiště 

 
 

 

 

 

Dopadová plocha o velikosti 8 x 8 metrů 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A do hloubky 30 centimetrů 
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14. května – výkopy pokračují a jarní přípravy rovněž 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Plnění truhlíků pro nové kytičky 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kamarádi ze společnosti Archaia při práci 
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16. května – výkopy pro základy dětského hřiště 

a úprava okolí čistírny 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Při výkopech jsme narazili na pozůstatky rozvalených 

zděných historických konstrukcí 

 

 

 

 

 

 

 

Kameny jsme použili na úpravu okolí čistírny 
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Nová tarasní zídka okolo čistírny 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A ještě z druhé strany upravený záhon u čistírny 
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18. května – dokončení výkopů pro dětské hřiště 

    a výzdoba plovárny 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Zásilka nových kytiček do truhlíků od Jirky Halíře  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dokončení výkopových prací 

pro dopadovou plochu dětského hřiště 
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Dopadová plocha připravena 

pro výstavbu nového dětského hřiště 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Naše zahradnice v pilné práci 
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20. června – oprava prezentace archeologického nálezu 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Využili jsme času a příjemného počasí k opravě 

prezentace archeologického nálezu 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pravidelná údržba mu svědčí 
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20. června – zahájení výstavby dětského hřiště 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Do vykopané jámy navážíme předpisový štěrk 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ten bylo nutno rozhrnout po celé ploše 
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Nové herní prvky přivážejí pracovníci 

firmy Hřiště pod květinou 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Likvidace starých a instalace nových 

laviček pod Baštírnou 
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Likvidace starých a instalace nových laviček u řeky 
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Společně s pracovníky společnosti Hřiště pod květinou 

instalujeme nové herní prvky 
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21. června – pokračuje instalace nového mobiliáře 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nové lavičky u řeky před osazením 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nové lavičky pod Baštírnou před osazením 
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Nové lavice před chaloupku a nová Matesova lavička  

(starou jsme uchovali pro budoucí generace) 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Prezentaci archeologického nálezu rohu pozdně středověkého 

domu jsme přisypali novým pískem 
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Výkopové práce pro nové pískoviště 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vozíme písek do nového pískoviště 
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Instalace nového sezení okolo ohniště 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Finální povrchové úpravy 



 46 

22. června – pokračuje instalace nového mobiliáře 

 

 

 

 

Dokončení nového pískoviště 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

Finální úpravy dětského hřiště pod dohledem 

paní starostky Heleny Pechlátové 
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Nové lavičky pod Baštírnou 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Instalace nové houpačky v areálu Baštírny 
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23. června – dokončení instalace nového mobiliáře 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nový mobiliář musel zapustit kořeny 

a proto byl zapáskován 
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Dokončení instalace nové houpačky v areálu Baštírny 
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Naše staré sezení před převoznickým domečkem 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

bylo vyměněno za nový nábytek 
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Finální kosmetické úpravy dětského hřiště 
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Nové dětské hřiště dokončeno
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I pískoviště připraveno pro první návštěvníky 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Rovněž i posezení u ohně 
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23. června – příprava narozeninové párty 

 

 

 
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kluci ze Kbel s Jendou staví pódium 
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25. května – Tři čutory – narozeninová párty 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Přátelé se scházejí 
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A oslavují moc 
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Senohrabské národní čeká na diváctvo 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
A již se zaplňuje 
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V očekávání nového kusu divadelního spolku MARZA 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
První dějství 
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Hvězdy divadelního spolku u výslechu 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tentokrát teklo dost krve 
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Po divadle nám k tanci zahrála ČESKÁ DISHARMONIE 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

A dvoučlenný KATASTR  
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7. června – úpravy čistírny a plovárenských záhonů 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zakoupili jsme novou kůru na úpravu záhonů u čistírny 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
A novou kůru jsme dosypali i k loni 

sázeným tavolníkům pod Baštírnou 
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Tavolníky před Baštírnou po dosypání kůrou 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Upravené okolí čistírny odpadních vod 
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A ještě detail i s novou tarasní zídkou 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pohled z druhé strany na zahradnické úpravy 

v okolí čistírny 
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Objednali jsme fůru písku a doplnili pískoviště 

 
 

 

 

 

Rovněž jsme pískem dosypali okolí 

prezentace archeologického nálezu 
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10. června – broušení střechy převoznického domečku 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Nevděčná práce a úmorné broušení plechové střechy 
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11. června – natírání střechy převoznického domečku 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obroušeno 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Očištěno
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Na závěr dvě vrstvy nového nátěru, 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
který nám věnoval Jirka Halíř (díky) 
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14. června – kolaudace dětského hřiště 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Dámy, které se zasloužily o nové dětské hřiště. Odleva Alice Svatá, 

Helena Osvaldová, Jana Svašková a Helena Pechlátová  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kolaudace se vydařila a všem zúčastněným děkujeme  
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22. června – vernisáž fotografií Františka Dostála 

 
Vernisáže fotografií ze senohrabské plovárny jsme se zúčastnili
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19. června – plovárna 

slouží dětem 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

17. července – již nás 

inzerují i České dráhy 
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31. července 

– plovárenská krása 
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9. srpna – přípravy na koncert pořádaný obcí 
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9. srpna – natáčení s Jakubem Vágnerem o historii Sázavy 

 
 

  

 

 

Někdo si povídal 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

a někdo se usmíval 
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10. srpna – Hláska Cup 2024 – 23. ročník 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Verunka a Martin při losování turnaje 
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Opět se hrálo o hodnotné ceny 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Souboje byly vypjaté 
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napínavé 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

s početným diváctvem 
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ve všech kategoriích, 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ale se stejným vítězem, kterým byl opět Vlado „Citron“ Wagner,  

hájící barvy Starých hadrů. Gratulujeme  
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13. srpna – vzpomínáme na paní Květušku Kotlánovou 
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18. srpna – osazení pamětní desky v Hrušově 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zúčastnili jsme se rovněž osazení pamětní desky 

k 50. výročí protržení Hubačovského rybníka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Osazena je na ohradní zdi u lávky přes Mnichovku v Hrušově 
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24. srpna – plovárenská sezóna v plném proudu  

 
   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V některých dnech prakticky není kam šlápnout 
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Deka na dece 

 

30. srpna – natáčení České televize na plovárně  

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Režisér Jakub Šmíd při natáčení pořadu 

pro děti TýYó Na výletě 
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Pořad bude věnovaný senohrabské plovárně a trampingu.  

Vysílat se bude v zimě roku 2025 

 

 

 

 

 

 

 

Pořadem provádějí Filip František Červenka a Matouš Zah 
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7. září – první polovina září ještě byla pěkná 

 
 

 

 

 

Plovárenská sezóna pokračovala 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

a počasí bylo krásné 
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12. září – zlom a výstraha před povodněmi 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Narychlo vytahujeme molo z vody 
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pouze ve čtyřech lidech 
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14. až 17. září – přicházejí povodně 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Postupně převazujeme loď až vrbě pod Kormoránem 

a zase dolů 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vyklízíme převoznický domeček
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Prognóza se naštěstí nevyplnila 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

a domeček byl před velkou vodou uchráněn 
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27. září – svatba Aničky Vilímové a Michaela Hlaváčka 
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Svatební 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

veselí 
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28. září – vzpomínka na Tomáše Durdíka 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vzpomínkové místo 

v hradním paláci 
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1. listopadu – opustil nás kamarád Jaroušek 

– dobrá duše Baštírny 
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 2. listopadu – ukončení převoznické sezóny 

 

 

 

 
Na cestě od vody 

 

 

 

 

 

 

Závěrečné posezení 
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Očista lodi 

 

 

 

 

 

 

Na poslední cestě do loděnice 
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11. až 12. listopadu – likvidace podlah v převoznickém 

domečku a nepořádku pod nimi 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Stav po odstranění podlah 

v zadní místnosti  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Veranda po vyčištění 

nepořádku pod podlahou 
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Přední místnost po vyčištění nepořádku pod podlahou 
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14. až 22. listopadu – nové konstrukce, izolace a rošt 

nové podlahy v převoznickém domečku 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zadní místnost 
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         Přední místnost 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
a veranda 
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26. listopadu – podlahy v domečku dokončeny
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28. listopadu – vernisáž fotografií 

Františka Dostála v Písecké bráně 
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30. listopadu – členská schůze a konec 28. sezóny 

 

Spolku pro senohrabskou plovárnu a přívoz 

 

na senohrabské plovárně 

 
 

 

 

  

 

 

Děkujeme za faktickou i finanční pomoc 

 

našim příznivcům, podporovatelům 

 

a mecenášům. 

 

 

Vašich velkorysých darů i pomoci si vážíme.



 102 

 
 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

s pomocí kolektivní paměti a fotografií Vladimíra Havelky, 

Josefa Hoffelnera, Vojtěcha Kašpara, Patrika Líbala, Veroniky Líbalové, 

Alice Svaté, Viktora Švehláka, Vlastimila Vavříka a Zorky Vogatzke 

 

sestavil a sepsal: 

 

     

 

 

 

 

      Senohraby 2024 

 


